
 

Geachte heer/mevrouw, 

Het volgende over de stand van het haas: Ik ervaar de stand van het haas in mijn (jacht)veld als 

stabiel, waarbij ik een toename verwacht voor de komende jaren omdat ik mij sinds dit jaar als 

jachthouder inzet voor een hogere stand door bijvoorbeeld het afspeuren naar (jonge) hazen vóór 

het maaien middels warmtebeeld-drone en/of honden.  

Omdat maaien mijns inziens een grote populatiedruk oplegt, verwacht ik hiervan een merkbaar 

resultaat in tellingen. 

Daarnaast is mijn opgedane ervaring dat er een verschuiving plaatsvindt in het dag-nachtritme, 

waardoor het haas meer zichtbaar is in schemer en nacht. Mijn tellingen zijn dan ook aanmerkelijk 

hoger in avond en nacht met behulp van warmtebeeldtechniek. 

Voor wat betreft het konijn is de stand hier wisselend. Het ene jaar lopen er tientallen, het andere 

jaar vind ik veel dode exemplaren en zie ik er maar een paar rondhuppelen. Oorzaak: myxomathose 

en, met name, VHS. Jacht/schadebestrijding heeft op het voortbestaan van de populatie geen 

merkbare invloed. Wanneer de stand echter hoog is, treed er wel veel (graaf) schade op in 

slootkanten, moestuinen en greppels. In een jaar dat er weinig konijnen lopen, zijn we er juist zuinig 

op en vindt er geen afschot plaats. Wanneer de stand meer gereguleerd wordt, is mijn verwachting 

dat ziektes juist minder kans maken. 

Een andere grote invloed op de populatie is de predatiedruk. Hiermee bedoel ik met name de druk 

op de biodiversiteit en daarmee ook op het haas, welke voor een groot deel te wijten is aan de 

enorme predatie door vos, hermelijn, bunzing, steenmarter, kraai, ekster, buizerd, verwilderde 

katten die sinds de invoering van de Flora-en Faunawet niet meer bestreden mogen worden. Vooral 

bij de hazen kun je dit goed waarnemen, bijvoorbeeld in de natuurterreinen van de Terrein 

beherende Organisaties, zieje bijna geen hazen, daar er vaak ook geen vossen en kraaien geschoten 

mogen worden. 

Los van bovengenoemde eigen ervaringen: Er is geen goede basis (onderzoeksgegevens) waarop de 

voornemens van de minister gestoeld zijn. Telgegevens van bijvoorbeeld Sovon zijn volstrekt niet 

representatief. Dit kan ik weten omdat ik ook als patrijzenteller voor Sovon actief ben in mijn 

"rayon/gebied". Wanneer ik patrijzen ga tellen en de getelde hazen als "bijvangst" in ga voeren, 

benaderen de getelde hazen niet de daadwerkelijke stand. Dit omdat hiervoor betere telmomenten 

zijn en ook focus vereist is (iedere diersoort heeft immers zijn eigen gewoonten en gedrag). 

Verder sluit ik mij aan bij het volgende relaas: 

Wanneer onomstotelijk komt vast te staan dat haas en konijn als soorten in het geding zijn in 

Nederland, is een (tijdelijk) verbod om ze te bejagen niet onredelijk of een te ingrijpende maatregel. 

De Minister baseert haar besluit echter voornamelijk op deels onvolledige, onjuiste en daardoor niet 

geheel betrouwbare gegevens van Wageningen Enviromental Research en wenst kennelijk voorbij te 

gaan aan de betrouwbaarheid en deskundigheid van de faunabeheerders/jagers die juist zijn 

opgeleid om te beheren en te jagen met een jarenlange praktijkervaring. 

Wanneer het politiek ‘niet lekker ligt’ om een besluit te baseren op basis van aangeleverde 

telgegevens uit het veld door praktijkmensen, laat de Minister dan een dermate belangrijk besluit 

dan in elk geval baseren op betrouwbare en objectief meetbare gegevens en niet uitsluitend op een 

niet valide bureaustudie waarbij de gekozen beoordelingsmethode voor het bepalen van de staat van 



instandhouding niet bestemd is voor algemeen en veel voorkomende diersoorten als hazen en 

konijnen, maar voor zeldzamere diersoorten van de Europese Habitatrichtlijn. 

De Minister wekt door haar voornemen en de wijze waarop dit kennelijk ‘doorgedrukt’ moet worden 

de indruk gelegenheidspolitiek te willen bedrijven in plaats van zorgvuldige besluitvorming op basis 

van gedegen en objectief onderzoek. 

Hopende u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd en dat u mijn zienswijze zult meenemen in 

uw beslissingen. 

Met vriendelijke groet, 

 

Coen Hellwich 


